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Červen je v  Telnici vždy spojo-
ván s  hodovými tradicemi a  nebu-
de tomu jinak ani letos. Právě tradice 
tvoří duši naší obce, vycházejí z naší 
historie a  odrážejí náš vztah k  mís-
tu, kde žijeme. V souvislosti s přípra-
vou telnických hodů bych chtěl po-
děkovat paní Evě Jenišové, která se 
léta starala o obnovené kroje, i všem 
ostatním, kteří se každoročně podí-
lejí na přípravě hodů. 

Nejen hodových tradic se dotý-
ká kniha s názvem TELNICE – HISTO-
RIE A  SOUČASNOST, kterou již více 
než rok připravujeme a  která prá-
vě vychází. V  této publikaci se do-
čtete o  historii naší obce, o  zajíma-
vých událostech, osobnostech i bu-
dovách, které jsou spjaty s naší obcí. 
Své místo zde našly i  telnické spol-

ky s jejich bohatou historií. V kapito-
lách ze současnosti se naopak dozví-
te nejen o tom, co bylo v posledních 
letech dokončeno, ale také o našich 
plánech do budoucna. Přál bych si, 
aby si knihu přečetli všichni naši ob-
čané, nejen ti, kteří zde žijí již po ge-
nerace, ale i  noví, kteří se do Telni-
ce přistěhovali nedávno. Znát svou 
obec a  její historii je předpoklad 
k  bohatému společenskému životu 
i dobrým sousedským vztahům. Tel-
nické hody jsou vždy hlavní spole-
čenskou událostí v roce, proto jsme 
se rozhodli pokřtít novou knihu prá-
vě na hody, a  to v  sobotu večer na 
Masarykově náměstí při tradičním 
posezení u  cimbálu. Všichni jste 
srdečně zváni.  

Ladislav Šustr, starosta

 ÚVODNÍ SLOVO STAROSTY

VÝBĚR Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE
16. 3. 2009
•  Zastupitelstvo obce schválilo navý-

šení počtu zaměstnanců zařazených 
do obecního úřadu na dvě osoby.

  Rozhodnutí o  přijetí dalšího pracov-
níka (pracovnice) si vyžádala nová le-
gislativa, ukládající obci zřízení tzv. 
datové schránky, pomocí které bude 
úřad povinně zasílat a přijímat poštu 
od ostatních institucí veřejné správy, 
ale i od podnikatelů a fyzických osob, 
které si datovou schránku také zřídí 
(viz Zákon č. 300/2008 Sb., o elektro-
nických úkonech a autorizované kon-
verzi dokumentů). Vzhledem k tomu, 
že zajištění této povinnosti bude vy-
žadovat dovybavení úřadu výpočet-
ní technikou, rozhodli jsme se využít 
také možnosti získání dotace a  roz-
šířit služby pro občany o  zřízení tzv. 
Czech Pointu, na kterém je možné 
v současné době získat 11 různých vý-
pisů a  podání včetně výpisů z  kata-
stru nemovitostí, obchodního či živ-
nostenského rejstříku nebo bodového 
hodnocení řidičů.

  Ke zpřehlednění agendy obecního úřa-
du bude také od 1. července zavedena 
elektronická spisová služba, k  přesné 
evidenci přijaté i  odeslané pošty, mo-
nitoringu archivačních lhůt jednotli-
vých dokumentů apod. Další činností, 
která je podmíněna absolvováním od-
borných školení, bude také ověřování 

listin a podpisů a vedení správního ří-
zení, které je dnes zajišťováno z  části 
paní Janou Královou (účetní) a panem 
Zdeňkem Jurczekem (členem zastupi-
telstva).

  Pro výkon výše uvedených činnos-
tí byla na základě veřejné výzvy při-
jata od 2. dubna 2009 do pracovní-
ho poměru paní Miroslava Husáková 
z Těšan. 

•  Zastupitelstvo obce rozhodlo 
o  ukončení členství ve společnos-
ti Mohyla míru – Austerlitz, o. p. s., 
a  společnosti Energetické sdružení 
obcí a měst jižní Moravy.

  V  případě obecně prospěšné společ-
nosti Mohyla míru – Austerlitz, o. p. 
s., byly důvodem vystoupení dlouho-
době špatné vztahy mezi členy spo-
lečnosti a  absence činností, které by 
měly pro obec Telnici přínos. Důvo-
dem vystoupení z  ESOM byla malá 
možnost ovlivnění energetických spo-
lečností poté, co většina obcí, včetně 
naší (v  roce 2003), přistoupila k  pro-
deji svých akcií v  těchto společnos-
tech.

  Ke stejným krokům přistoupila i  obec 
Sokolnice.

6. 4. 2009
•  Zastupitelstvo obce schválilo doda-

tek č. 1  smlouvy o  dílo č. 33/08 na 
vypracování projektové dokumen-
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tace s  fy. Rybák – projektování sta-
veb, s. r. o.

  Na základě žádosti některých oby-
vatel ul. Palackého, kteří požadova-
li opravu otevřeného betonového pří-
kopu, jsme se rozhodli o rozšíření pro-
jektu výstavby parkovacích stání, kte-
rý původně zahrnoval pouze parko-
viště podél parčíku, i na stranu s ote-
vřeným příkopem. V  současné době 
se projednává nejvhodnější projekč-
ní řešení, které bude znamenat zru-
šení otevřeného příkopu a  vybudo-
vání podélných parkovacích stání. 
Toto řešení by mělo vyřešit kritickou 
situaci s  parkováním v  ul. Palacké-
ho, kde dnes mnozí parkují přes chod-
ník a není možné ulicí projít (či projet 
s kočárkem).

•  Zastupitelstvo obce schválilo doda-
tek č. 1/2009 k veřejnoprávní smlou-
vě o výkonu úkolů obecní policie č. 
93/08 ze dne 10. 3. 2008 s  městem 
Židlochovice na úseku obecní poli-
cie.

  Změny byly vyvolány především vnitř-
ní reorganizací městské policie za stra-
ny města Židlochovice. Po jednáních 
o  dalším působení strážníků na kata-
stru obce Telnice od 1. 6. 2009 bylo do-
hodnuto následující:

 –  Pro obce Telnice, Sokolnice a Těšany 
budou vyhrazeni dva strážníci s vozi-
dlem.

 –  V  Telnici bude zřízena služebna 
městské policie Židlochovice, kde 
budou strážníci trvale umístěni a bu-
dou vykonávat potřebnou agendu 
pro všechny tři obce.

 –  Řízení těchto strážníků bude přene-
cháno výše uvedeným obcím.

 –  Další strážníci budou dojíždět ze 
Židlochovic a  ve spolupráci s  naši-

mi strážníky budou provádět měře-
ní rychlosti (termíny měření určí Žid-
lochovice).

 –  Náklady na činnost dvou strážníků 
a  provoz vozidla budou přeúčtová-
vány obcím na základě počtu oby-
vatel.

  Blíže o činnosti MP Židlochovice se do-
zvíte v tomto zpravodaji.

27. 4. 2009
•  Zastupitelstvo obce schválilo záměr 

na opravu chodníků na hřbitově a na 
náměstí před budovou vinárny Šat-
lava.

  Opravy byly plánovány již delší dobu, 
obec však byla zdrženlivá k  výdajům 
z  důvodu očekávaného zahájení vý-
stavby ZŠ. V rámci rekonstrukce chod-
níků na hřbitově došlo také k  odvět-
rání původní hřbitovní zdi. Plánová-
na je také její celková oprava. Na ná-
městí došlo k  opravám přístupové 
cesty do obecního dvora a  chodníku 
u Šatlavy.

•  Zastupitelstvo obce jmenovalo ko-
misi pro přípravu návrhu na změnu 
č. 3 územního plánu obce Telnice ve 
složení: Ladislav Šustr, Jan Ryšavý, 
Ing. Jiří Dudák, Jaroslav Vlasák a Jan 
Doležal.

  Komise se zatím sešla dvakrát a  spo-
lečně s  panem architektem Hučíkem 
jako zpracovatelem územního plá-
nu shromáždila podklady pro změny 
v územním plánu, které vzešly jak z po-
dání občanů a fi rem, tak z potřeb obce. 
Po zhodnocení rozsahu změn a  sou-
časné legislativy rozhodlo zastupitel-
stvo obce dne 18. 5. 2009 o  vypraco-
vání nového územního plánu. Podně-
ty ke změnám jsou stále ještě přijímá-
ny, i  když termín pro jejich odevzdání 

vypršel 31. 12. 2008. Zda budou další 
podněty zapracovány, záleží na tom, 
zda budou doručeny před uzavřením 
zadání pro vypracování nového ÚP. 

18. 5. 2009
•  Zastupitelstvo obce schválilo s účin-

nosti od 1. června 2009 tyto obec-
ně závazné vyhlášky: OZV č. 01/09 
o  místním poplatku ze psů, OZV 
č. 02/09 o místním poplatku za pro-
vozovaný výherní hrací přístroj, 
OZV č. 03/09 o  místním poplatku 
za užívání veřejného prostranství
Tyto vyhlášky nahrazují vyhlášku 
2008-2-OZV o místních poplatcích. Ke 
změně došlo na základě podnětu mi-
nisterstva vnitra, které doporučilo vy-
hlášku rozdělit na tři samostatné vy-
hlášky. Drobné změny se projevily 
i  v  sazbách za užívání veřejného pro-
stranství. Některá ustanovení byla vy-
puštěna a  budou schválena jen jako 
usnesení zastupitelstva obce (např. ce-
ník reklamy v obecním zpravodaji).

•  Zastupitelstvo obce dále schváli-
lo OZV č. 04/09 o  místním poplat-
ku za provoz systému shromažďová-
ní, sběru, přepravy, třídění, využívání 
a  odstraňování komunálních odpa-
dů.

  Zde došlo jen ke drobným upřesněním. 
Vyhláška nahrazuje OZV 2008-1-OZV 
Poplatky za odpad 2009.

Všechny nové vyhlášky byly zveřejně-
ny na úřední desce obce Telnice a  jsou 
k dispozici také na obecním úřadě a na 
internetových stránkách www.telnice.eu 
v  sekci Radnice/Dokumenty obce/Vy-
hlášky.

Ladislav Šustr, starosta
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NÁVŠTĚVA SPŘÁTELENÉ OBCE 

VOLBY DO EVROPSKÉHO PARLAMENTU

OTEVŘENÝ DOPIS MAJITELŮM PSŮ
• 

V pátek 17. dubna naši obec navští-
vili zástupci obce Telnice z okresu Ústí 
nad Labem, se kterými nás kromě stej-
ného názvu obce pojí dlouholeté přá-
telství. Po přivítání na obecním úřa-
dě a  společném obědě v  restauraci 

u Laštůvků si prohlédli naši obec – no-
vou ulici Augarty, dětské hřiště u ryb-
níka a čističku odpadních vod. Po ve-
čeři s  našimi zastupiteli proběhl na 
Orlovně turnaj v  kuželkách.  V sobo-
tu ráno po snídani odjeli s panem sta-

O víkendu 5.–7. června se ve všech zemích Evropské unie 
konaly volby do Evropského parlamentu. Ve volebním 
okrsku Telnice přišlo odevzdat svůj hlas 302 z  celkového 
počtu 1089 voličů, což představuje 28,01 %. Výsledky voleb 
byly následující:

rostou, místostarostou a panem Vlasá-
kem na Mohylu míru. Před polednem 
jsme je pohostili na obecní zabíjačce 
a po obědě jsme se rozloučili; telničtí 
pak odjeli zpátky domů do severních 
Čech. Jan Ryšavý, místostarosta

V sobotu 18. dubna se už od rána po 
náměstí rozlévala zvláštní vůně, ne-
klamná známka toho, že v Telnici prá-
vě probíhala obecní zabíjačka. Voně-
ly zde jitrničky, jelita, ovar, v  jednom 
z kotlů bublala černá polévka a v dru-
hém voněl guláš. Fronta před prodej-
ním stánkem naznačovala, že v  tento 
den v mnohých telnických domácnos-
tech byly k obědu zabíjačkové dobro-
ty.  Komu nestačily k  ochutnávce tyto 
speciality, mohl ochutnat maso na gri-
lu. Před vinárnou bylo příjemné pose-
zení, protože v tento den vyšlo hezké 
počasí a sluníčko hřálo už od rána. Tak-
že žádné promrzlé nohy a ruce, ke kte-
rým přimrzá zvonek na čištění prasete, 
jak jsme zvyklí z  domácích zabíjaček, 
ale příjemné posezení s přáteli u dob-
rého jídla a pití. O sladké pohoštění ke 
kávě se postaraly místní hospodyňky. 

Různé druhy buchet a  moučníků, to 
byla správná tečka za touto zdařilou 
akcí. A  že se opravdu podařila, bylo 

poznat na skutečnosti, že ve čtyři ho-
diny odpoledne nebylo po dobrotách 
ani památky.  Jan Ryšavý

OBECNÍ ZABÍJAČKA 

ODS 30,23 % KDU-ČSL   17,28 %
ČSSD 25,25 % KSČM  4,98 %
  Suverenita  3,32 %
Ostatní strany celkem 18,94 %

Jan Vybíral

V jednom z minulých čísel Telnické-
ho zpravodaje vyšel článek k proble-
matice venčení psů. Situace se příliš 
nezlepšila, a  tak bohužel dochází ke 
konfl iktům mezi občany, kteří ven-
čí psy, a  občany-majiteli předzahrá-
dek, v  nichž psi svou potřebu vyko-
návají. Zastupitelstvo obce na svém 
zasedání projednalo občanskou stíž-
nost v této věci a shodlo se na oslove-
ní všech majitelů psů formou otevře-
ného dopisu. Je nám jasné, že většina 
majitelů psů své povinnosti plní, pře-
sto považujeme za vhodné ostatní 
majitele na jejich povinnosti ohledně 

odstraňování psích exkrementů zno-
vu upozornit. 

ZNĚNÍ OTEVŘENÉHO DOPISU:

V Telnici dne 1. 6. 2009
Věc:  Upozornění k venčení psů

Vážení majitelé psů,
po mnoha stížnostech našich spolu-
občanů na neutěšený stav veřejných 
prostranství v  naší obci si Vás dovo-
lujeme požádat o  dohled nad venče-
ním Vašich psů a upozornit Vás, že jste 
– podle Zákona č. 200/1990 Sb. České 
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národní rady ze dne 17. května 1990 
o  přestupcích podle § 47 Přestupky 
proti veřejnému pořádku odstavec 1) 
písmeno a) a d)* – povinni uklízet ve-
řejná prostranství, pokud je Váš pes 
znečistí svými výkaly. Pokud tak neči-
níte, dopouštíte se podle výše zmiňo-
vaného zákona přestupku.

Nikomu snad není lhostejný vzhled 
naší obce. Znečistěné zahrádky, dět-
ská hřiště a jiná veřejná prostranství 
nejsou dobrou vizitkou naší obce. 
Zvířata a  zvláště psi určitě zpříjem-

čtvrtek 18. 6. 7.00 odjezd stárků pro máju

pátek    19. 6. 19.00 generálka stárků – Česká beseda

sobota 20. 6.  od 10.00 výzdoba hodového areálu

  12.00 ruční stavění máje

 20.00 předhodová zábava na sokolovně, hudba Panorama, vstupné 80 Kč

 19.00 posezení u cimbálu na Masarykově náměstí, křest knihy o Telnici

neděle 21. 6. 14.00 sraz stárků

14.30 průvod stárků obcí z ulice Palackého

16.00 

 
  

tanečky dětí 3–8 let (lidové tanečky), nácvik M. Hebertová 
školní mládež 8–15 let (Moravská beseda), nácvik D. Mrkvicová
stárci od 15 let (Česká beseda), nácvik Š. Oborná, Z. Šafářová
hudba pana Přerovského, vstupné 40 Kč

20.00 hodová zábava na sokolovně, hudba Sonet, vstupné 60 Kč  

pondělí 22. 6. 19.00  ženáčské hody v Růžové ulici, cimbálová muzika Primáš, Dambořanka, 
vstupné dobrovolné

MP Židlochovice na základě do-
datku veřejnoprávní smlouvy od 
1. června 2009 rozšíří svou činnost 
zařazením dvou strážníků pro výkon 
služby pro obce Telnice, Sokolnice 
a Těšany.

Činnost městské policie upravuje zá-
kon o  obecní policii ČNR č. 553/1991 
Sb. ve znění pozdějších předpisů. Mezi 
základní úkoly strážníků patří zabez-
pečování místních záležitostí veřejné-
ho pořádku, zejména:
•  přispívat k  ochraně a  bezpečnosti 

osob, majetku 
•  dohlížet na dodržování občanské-

ho soužití a  obecně závazných vy-
hlášek 

• projednat některé přestupky v bloko-
vém řízení

Mezi priority v  činnosti strážníků 
bude patřit zejména dohled nad bez-
pečností dětí u  škol. Občané se mo-
hou na strážníky obracet se svými 
podněty a  požadavky telefonicky, pí-
semně i osobně. Služebna MP bude na 
Obecním úřadě v Telnici, úřední hodi-
ny pro občany jsou stanoveny v pon-
dělí od 10.00 do 12.00 hod. a od 16.00 
do 18.00 hod. 

Telefonický kontakt:  604 290 318
E-mailová adresa:  
 obecnipolicie@telnice.eu

MP Židlochovice

PROGRAM TELNICKÝCH HODŮ 18.–22. ČERVNA

INFORMACE OD MĚSTSKÉ POLICIE ŽIDLOCHOVICE

ňují náš život, ale součástí staros-
ti o  ně je i  úklid jejich výkalů, doma 
po nich také uklízíme a  anonymi-
ta veřejného prostranství nás neo-
pravňuje být nevšímavými k  těmto 
záležitostem. Nemusíme se snad ani 
zmiňovat o  nebezpečnosti pro malé 

děti, které se mohou nakazit, proto-
že psí exkrementy obsahují  infekční 
bakterie. 

Děkujeme za pochopení 

Ladislav Šustr, starosta
Jan Ryšavý, místostarosta

•  podílet se na dohledu na bezpečnost 
a  plynulost provozu na pozemních 
komunikacích 

•  odhalovat přestupky a  jiné správní 
delikty

Mezi základní oprávnění strážníka patří:
•  požadovat prokázání totožnosti 
•  požadovat vysvětlení a potřebné do-

klady 
•  předvést osobu na Policii České re-

publiky 
• z akázat vstup na určená místa 
•  v zákonných případech použít donu-

covací prostředky a zbraň 
• zastavovat vozidla 
•  pořizovat zvukové a obrazové zázna-

my 

*(1)  Přestupku se dopustí ten, kdo
 a) neuposlechne výzvy veřejného činitele při výkonu jeho pravomoci,
 d)  znečistí veřejné prostranství, veřejně přístupný objekt nebo veřejně prospěšné zařízení 

anebo zanedbá povinnost úklidu veřejného prostranství
 (2)  Za přestupek podle odstavce 1  písm. a) lze uložit pokutu do 5000 Kč, podle odstavce 1 

písm. d) pokutu do 20 000 Kč.
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Blíží se konec školního roku a  to je 
vždy doba, kdy školáci fi nišují, a tak po-
třebují i náležitý odpočinek. Právě pro-
to odjíždí každým rokem do krásné-
ho a  klidného prostředí Českomorav-
ské vysočiny a tráví zde týden plný her, 
soutěží a poznávání přírody. Letos od-
jeli prvňáci a druháci do penzionu Kuk-
la u městečka Sněžné, kde prožili poho-
dový týden, i když počasí nebylo zrov-
na ideální. O  to víc musíme pochválit 
všechny školáky, protože ani déšť a stu-
dený vítr je neodradil od hledání pokla-
du, her v lese i cesty na Paseckou ská-
lu. Třeťáci a čtvrťáci odjeli do Rokytnice 
nad Rokytnou – rekreačního střediska 
Březová, kde pro ně byl připraven pro-
gram složený z netradičních činností – 
lanové centrum, jízda na raftu, bojové 
hry a další. Doufáme, že všichni školá-
ci byli se ,,školandami“ spokojeni a při-
vezli si domů spoustu pěkných zážitků. 
Určitě si je po celoroční práci zaslouží. 

Během druhého pololetí se žáci zú-
častnili řady soutěží – matematické, eko-
logické, sportovní – a samozřejmě svým 
vystoupením přispěli i  k  pohodovému 
nedělnímu odpoledni při oslavě Dne 
matek. Společně s dětmi z mateřské ško-

V letošním školním roce byla otevře-
na dvě oddělení s celodenním provo-
zem. Mateřskou školu navštěvuje cel-
kem 47 dětí. Během roku byla připra-
vena spousta kulturních akcí:
•  Dýňáci – na podzim si děti mohly za 

pomoci rodičů společně vyrobit růz-
ná strašidla z dýní a přírodnin. 

ly připravili pestrý program plný písni-
ček, tanečků a básniček, na fl étnu zahrá-
la děvčata ze 3. třídy. Nechyběly ani děti 
a  maminky z Telnického sluníčka. Snad 
se jim podařilo předat maminkám a ba-
bičkám pěkný dárek.

Do konce roku školáky ještě čeká řada 
akcí – poslední kolo školní ligy házené, 
turnaj v pétanque, atletická olympiáda, 

•  Vánoční výstavka dětských prací, kte-
rá se konala v prostorách MŠ, byla za-
hájena vystoupením dětí s  pásmem 
koled a tanečků.  

•  Karneval – na přehlídce masek se se-
šlo několik princezen, princů, kucha-
řů, pirátů, různých zvířátek a  dalších 
pohádkových postav. Děti zdolávaly 

výlet do Bílovic nad Svitavou a netradič-
ní rozloučení se čtvrťáky.

Na závěr bych chtěla popřát dětem, 
jejich rodičům a všem svým kolegyním 
pohodové prázdniny plné sluníčka, kli-
du a  odpočinku. Přeji všem, aby načer-
pali dostatek sil pro příští rok, který za-
hájíme v úterý 1. září.    

 Leona Bímová, ředitelka    

různé sportovní disciplíny a soutěžní 
úkoly, za které byly odměněny slad-
kostmi.  

•  Shlédli jsme spoustu divadelních 
představení v  MŠ, ale také jsme se 
vypravili do divadla Bolka Polívky 
v Brně.

•  Školní výlet – ve strážnickém skanze-
nu jsme zažili neopakovatelnou at-
mosféru velikonočních svátků, tradic 
a zvyků. 

•  Den matek – děti přispěly svými bás-
ničkami, písničkami a tanečky k osla-
vě svátku maminek, která se konala 
na telnické orlovně. 
A co nás ještě čeká? Den dětí –  do-

poledne proběhne v  MŠ program 
pro děti plný soutěží a  her, odpoled-
ne se sejdeme společně i s rodiči u tá -
boráku. 

Na závěr bych chtěla poděkovat ro-
dičům za sponzorské dary a spoluprá-
ci s MŠ.

Markéta Doležalová, 
vedoucí učitelka MŠ

ZPRÁVIČKY ZE ŠKOLNÍCH LAVIC 

OKÉNKO DO MATEŘSKÉ ŠKOLY
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• 

V sobotu 23. května se u příležitos-
ti 120. výročí založení školy konal 1. 
ročník turnaje dvojic ve hře pétan-
que. Jde o  hru rozšířenou především 
ve Francii a Itálii, kde je velmi oblíbe-
ná především u starších lidí. Ale i u nás 
v Telnici má tato hra svoji tradici a pří-
znivce. Asi před třiceti lety přivezl prv-

ní sadu koulí na pétanque pan Fran-
tišek Vykouřil právě z Francie a předal 
ji tehdejším pionýrům. Kufřík s  tou-
to hrou zůstal na sokolovně a  stával 
se nezbytnou součástí letních tábo-
rů, kde ji hrály nejen děti, ale i vedou-
cí oddílů. Všichni sváděli urputné boje 
a  hra se stala velmi oblíbenou. Poz-

ději se stala součástí sportovního vy-
bavení základní školy a sloužila všem 
dětem. V  loňském roce byla na škol-
ní zahradě vybudována dvě hřiště, 
která jsou přístupná všem zájemcům 
o tuto hru. Protože si rádi zahrají naši 
žáci, rozhodli jsme se nabídnout mož-
nost hry i dospělým. Tohoto turnaje se 
zúčastnilo 12 družstev. Hrálo se na tři 
kola, pro všechny účastníky byly při-
praveny ceny, diplomy, pamětní me-
daile školy a pro první tři týmy pohá-
ry. Zajištěno bylo i občerstvení nejen 
pro hráče, ale i pro ty, kteří se přišli po-
dívat a fandit. K vidění byl i historický 
kufřík s původními koulemi. Doufám, 
že se nám podařilo zpříjemnit účast-
níkům sobotní odpoledne a byli spo-
kojeni, i když zrovna nevyhráli. Určitě 
se jim to povede příště, protože dal-
ší turnaj připravujeme na září. Zájem-
ci o tuto hru si mohou přijít zahrát na 
školní hřiště každý den i během škol-
ních prázdnin. Pravidla hry jsou k dis-
pozici u ředitelky školy, stejně tak jako 
možnost si hru půjčit.  

Leona Bímová

TURNAJ V PÉTANQUE 

V  neděli 24. května odpoledne se 
na Masarykově náměstí před vinár-
nou Šatlava slavily pětašedesátiny. 
Oslava to nebyla ledajaká, vždyť své 
krásné výročí se svými příznivci sla-
vila dechová kapela pana Jana Pře-

rovského. V  hudebním dostaveníč-
ku zaznělo celkem 13 známých skla-
deb, které společně s  celým životo-
pisem dechové hudby uváděl pan 
Jan Král. Ze skladeb stojí za zmín-
ku písničky: Moravo, Moravo, Mo-

zartova Ukolébavka, Valčík na roz-
loučenou a  Ta naše písnička česká. 
Dechovku doprovázeli svým zpě-
vem paní Miroslava Mifková a  Mi-
rek Sekanina. Jako hosté zde vystou-
pili zpěváci farního sboru Telnice se 
skladbou G. Verdiho z opery Nabuc-
co a  se  závěrečnou směsí známých 
písniček. 

Po ukončení hudebního odpoled-
ne muzikanti a  zpěváci vzpomína-
li na nepřeberné množství zážitků ze 
svých vystoupení a  cest po republi-
ce. Při skleničce vína a domácích ko-
láčích se zazpívalo ještě mnoho pěk-
ných písniček. Nezbývá než podě-
kovat za příjemně strávené odpo-
ledne a popřát dechové hudbě a  je-
jímu kapelníkovi vše dobré do dal-
ších let, ať jim to fouká co možná 
nejdéle.     

Přátelé a milovníci telnické dechov-
ky se o hudbě a  její historii více do-
čtou v  připravované knize Telnice – 
Historie a současnost, která bude mít 
křest na telnické hody. 

Jan Ryšavý

PĚTAŠEDESÁTÉ VÝROČÍ DECHOVÉ HUDBY V TELNICI
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V  sobotu 25. dubna kolem 9. hodiny 
bylo u vinárny Šatlava rušno. Startoval 
zde druhý ročník pochodu „Po hranič-
kách Telnice“. Trasa byla vyznačena lo-
gem pochodu se změnou směru, hes-
lem pak bylo vykročení správnou no-
hou do letošního jara. Na startu po-
chodu se sešlo 20 dětí a 31 dospělých. 
Délka pochodu byla oproti minulému 
ročníku zkrácena asi o  2 km. Tempo 
pochodu si volili účastníci podle vlast-
ního uvážení. Děti měly svoji část zpes-
třenou soutěží v hledání slov, při které 
na konci pochodu sestavovaly tajenku. 
V  polovině trasy čekalo na účastníky 
„Občerstvení u  unaveného poutníka“. 
Podával se chléb se sádlem a  cibulí, 
škvarková pomazánka, nealkoholické 
nápoje a  pro starší účastníky svařené 
víno. Druhá část pochodu byla vzhle-
dem k větrnému počasí únavnější, ale 
všichni se s ní vyrovnali se ctí.

Letošní květnové počasí bylo sku-
tečně nevyzpytatelné. Však se také tel-
ničtí farníci poctivě modlili za to, aby 
se na jejich farní den alespoň na chvíli 
umoudřilo. A díky Bohu za to! V nedě-
li 17. května se rozehnaly mraky a vy-
svitlo sluníčko: v teplém májovém od-
poledni mohl tedy být mší svatou za-
hájen letošní farní den. Milou návště-
vou nás poctil salesiánský provin ciál 
P. František Blaha, který po mši sva-
té spolu s  otcem Michaelem Jelín-
kem požehnal novým misijním křížům 
a požehnání vyprošoval také celé naší 
farnosti. 

Odpolední program pokračoval ve-
selým divadelním představením so-
kolnické mládeže a příjemné poseze-
ní u  skvělých domácích koláčků, bu-
chet, cukroví, grilovaných klobás do-
provázela telnická schola pod vede-
ním Pavla Krále. Ani na děti se neza-
pomnělo: během celého odpoled-
ne měly možnost se zúčastnit soutěží 
na dvoře základní školy a v okolí kos-
tela, které probíhaly tematicky – po 
stopách apoštola Pavla. Ani tentokrát 
nechyběly místy až heroické výkony 
a sladké odměny. Mladí chlapci si pak 
sami připravili improvizované fotba-
lové hřiště a v duelu Telnice–Sokolni-
ce se radovali po výsledku 0:4 sokol-
ničtí.

Na konci pochodu na každého 
účastníka čekalo malé pohoštění, pa-
mětní list a perníková šlápota, kterou 
upekla Lea Bímová. Čekala zde i od-
měna nejlepším luštitelům soutě-
že. Nejstarším účastníkem pochodu 
byl Jaroslav Hrdlička, rok narození se 

V  pozdním odpoledni pak v  koste-
le probíhala zajímavá přednáška zdra-
votní sestry Terezie Hurychové o  je-
jích zkušenostech s mezinárodní orga-
nizací Lékaři bez hranic, s níž absolvo-
vala humanitární a zdravotnické mise 
v Kolumbii, Afghánistánu, Nigeru, Bu-
rundi, Indonésii a Čadu. Na poděková-
ní za vydařený farní den otec Micha-
el vedl v našem nově opraveném kos-
tele  podvečerní mariánskou pobož-
nost. Májové sluníčko pomalu zapada-
lo a za zvuků doznívajícího zpěvu tel-
nické scholy i uklízejících dobrovolní-

prý neříká, a nejmladším teprve roč-
ní Ladislav Dvořák, který si pochodu 
užíval v kočárku nebo v náručí svých 
rodičů. Na závěr proběhlo ještě ne-
zbytné foto do rodinných alb a přání 
opětného setkání v příštím roce.

Jan Ryšavý

ků se farní den skončil tak, jak celý za-
čal a probíhal: v pohodové a přátelské 
atmosféře.

Rád bych jménem účastníků farního 
dne poděkoval všem organizátorům 
za pečlivou přípravu tohoto setkání, 
stejně tak i všem, kteří se jakkoliv po-
díleli na úspěšném průběhu této akce. 
Myslím, že nebudu sám, kdo vyslo-
ví uznání: vydařila se! Autentické svě-
dectví o  atmosféře setkání naleznete 
na internetových stránkách http://tel-
nice.rajce.idnes.cz/Farni_den_2009/

František Kroutil

PO HRANIČKÁCH TELNICE

FARNÍ DEN
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Na konci měsíce května přistoupi-
lo sedm dětí z  farnosti Telnice a  So-
kolnice k prvnímu svatému přijímání. 
Pět dívek a dva chlapci se na tuto svá-
tost po celý rok připravovali v  hodi-
nách náboženství pod vedením P. Mi-
chaela Jelínka a paní Hany Jahodové. 
Slavnost se konala v telnickém koste-
le sv. Jana Křtitele. Bohoslužby, kterou 
svými zpěvy doprovodila schola ze So-
kolnic, se zúčastnilo široké příbuzen-
stvo sedmi mladých křesťanů. Radost 
svátečně nastrojených dětí umocnilo 
pěkné počasí.

Gabriela Vybíralová

PŘIJÍMÁNÍ
PRVNÍ SVATÉ 

V krásném měsíci květnu oslavila vý-
znamné životní jubileum paní Marie 
Kuklová. Mnoho z nás bylo jejími žáky, 
učili jsme se u ní hře na klavír či zpěvu. 
Znají ji nejen Telničáci, ale i lidé z blíz-
kého či dalekého okolí, působila dlou-
há léta jako učitelka hudby v Klobou-
kách u Brna.

Moje první vzpomínka na ni je ze 
školní jídelny. Ona začínala výuku hry 
na klavír, který v jídelně stál, a já jsem 
jako poslední bojovala s  jídlem na 
svém talíři a nemohla jsem odejít, pro-
tože na mne dohlížela. Jsem tedy také 
absolventkou několika jejích hodin, 
protože prchnout se mi nepodařilo od 

jídla vždy včas. Nakonec jsem vyrost-
la, s  jídlem už rozhodně nemám žád-
né problémy a paní Kuklové se už také 
nemusím obávat. Naopak, již mno-
ho let spolu spolupracujeme při or-
ganizování různých akcí, kde vystupu-
je s  chrámovým sborem, který vede, 
a  také svou hrou na varhany dopro-
vází bohoslužby v našem kostele. A já 
bych jí chtěla ještě i touto cestou po-
děkovat za farnost i za obec Telnici za 
to, že dar hudby, který jí byl dán, roz-
dává a předává i druhým. Děkuji a pře-
ji jí ještě mnoho sil, nadšení a elánu do 
života (i do těch schodů, které vedou 
na kůr).  Bohumila Hrazdírová 

GRATULACE PRO MARII

Dne 18. dubna po-
zvalo Telnické Sluníč-
ko za fi nanční pod-
pory obce všechny 
malé i  velké na po-

hádku do sokolovny. Tentokrát nám 
herci Divadla Koráb zahráli dle plá-
nu pohádku Dlouhý, Široký a  Bystro-
zraký, ač se někteří po poslední zku-
šenosti, kdy ze Sindibádových dobro-
družství díky onemocnění herce vzni-
kl Kocour v botách, ujišťovali a nevě-
řili do poslední chvíle. Mohli jsme se 
tak na hodinu ponořit do děje klasic-
ké pohádky v  neklasickém provede-
ní. Legendární hrdiny Dlouhého, Ši-
rokého a Bystrozrakého představova-
ly hadrové loutky, zato úplně živý čer-
nokněžník naháněl batolatům svým 
hlasem   a gesty strach. Nakonec jsme 

POHÁDKOVÉ PŘEDSTAVENÍ V TELNICKÉM SLUNÍČKU



Telnický zpravodaj – červen 2009 Společnost, kultura, sport 9

byli svědky toho, že pomoc a láska zví-
tězily nad zlem (jak tomu už v pohád-
kách bývá). Pohádku si nenechalo ujít 
63 dětí, z nichž zvláště ty starší odchá-

zely spokojené  a  pobavené. Pro naše 
nejmenší sluníčka bylo představení 
náročné svou délkou a  obsahem, ale 
i přesto si mohla odnést nové poznat-

ky a zkušenosti. Někteří viděli poprvé 
opravdového kouzelníka, a to se v tak 
malém věku každému přece nepove-
de.  Marie Gabrhelová

Stalo se už tradicí, že se výprava mla-
dých telnických orlíků a  jejich přátel 
vydává každoročně vždy před veliko-
nočními svátky do Boleradic na „Diva-
delní dílnu“. Je to celostátní akce Orla  
pořádaná pro mládež školního věku. 
Jejím cílem je umožnit všem, kte-
ří mají rádi divadlo, aby si  také sami 
zkusili jaké je to stát na „prknech, co 
znamenají svět“. I když v Telnici diva-
dlo jako takové nehrajeme, s  nadše-
ním se necháváme vtáhnout do této 
divadelní atmosféry, zkoušíme možné 
i nemožné a divíme se, co všechno je 
možné. Také letos si to naše výprava 
patřičně užívala. V  pátek jsme moh-
li shlédnout představení boleradic-
kého Divadelního spolku bratří Mrští-
ků Noc pastýřů, se kterým se divadel-
ní soubor dostal na Národní přehlíd-
ku ve Vysokém nad Jizerou, odkud si 
také přivezl několik cen. A  i když to 
není hra právě veselá, však je také ze 
života, zaujala bez rozdílu malé i vel-
ké. Byl to prostě krásný zážitek.

Druhý den však přišla řada s hraním 
na účastníky naší „dílny“. Na tři pra-

Když píšu tento článek, venku za ok-
nem prší a já si říkám, jak nám to zase 
letos hezky vyšlo. Protože „Jarní slav-
nost“, kterou jsme uspořádali v  sobo-
tu 23. května na Vysočině, byla ve zna-
mení krásného počasí. Sluníčko sví-
tilo, větřík si pofukoval, místy až fou-
kal, až jsme si ani nevšimli, že nás slu-
níčko opaluje (večer jsme si pak všimli, 
protože naše obličeje přímo zářily). Na 
slavnost přijel jako vždy autobus z Tel-
nice plný těch, kteří se na Borovinku 
rádi vracejí, a samozřejmě také spousta 
lidí místních i z blízkého okolí. Pro děti, 
kterých se na soutěže zapsalo přes sto 
padesát, jsme měli připravené soutě-
že s  tématem vody. Takže se skládalo 
vodnické pexeso, házely se kapří šupi-
ny, lovily se dušičky, přecházelo se přes 
močál, proběhl i  lov kachen, hod vej-
cem do hnízda nebo skládání vodnic-
kých bot. Úspěch měl také vzkaz v láh-
vi, který děti musely vyluštit, nebo vod-

covní skupiny si nás „rozebrali“ Jirka 
Merlíček, režisér i herec boleradické-
ho divadla, Zbyněk Háder, také jeden 
z  jeho předních herců, a Honza Kot-
vald, absolvent DAMU z  divadelní-
ho souboru Amadis Brno. A dali nám 
co proto, abychom se od nich přiuči-
li alespoň základy té divadelní prá-
ce. Taky jsme to potom museli před-

nická rozcvička a komu bylo přece jen 
vedro, mohl se schovat do lesa a zdo-
lat cestu po lanovém mostě. A zatímco 
děti bojovaly na stanovištích, ostatní 
si užívali hezký den  na terase, kde pro 
ně tančil jeden z našich nejlepších ta-
nečních párů Honza Herodek alias Ha-
vran a Alča Čečatková, břišní tanečnice 
z  Bystřice nad Pernštejnem. Zajištěno 
bylo také něco na zub a ani pitný režim 
pro všechny účastníky nebyl opome-
nut. Pro všechny věkové kategorie byl 
připraven již tradiční minigolf, jízda na 
člunech s vlastním či „zapůjčeným“ lo-
divodem nebo jízda na koních. A pro-
tože celá akce byla ve znamení oslav 
100 let Orla České republiky, mohli zá-
jemci zdolat překážkovou dráhu – vý-
stavu Orla, která obsáhla nejdůležitěj-
ší okamžiky historie  i současnosti Orla.

Tak jsme prožili zase jeden hezký 
den (organizátoři celý víkend) v  dob-
ré pohodě, společně všechny gene-

vést v neděli na jevišti. Výsledky byly 
možná všelijaké, ale nás to ohromně 
bavilo. A  tak se těšíme zase na příš-
tí ročník na setkání s divadlem, s na-
šimi lektory a  taky s  dobrou partou, 
která se tam vždycky znovu dá do-
hromady.

Bohumila Hrazdírová, 
Orel jednota Telnice

race, celé rodiny, prostě kdo se chtěl 
bavit a zároveň si i odpočinout. A my 
jsme rádi, že jsme tuto možnost moh-
li v dnešní uspěchané době nabídnout 
a podílet se na ní. 

Za tým organizátorů 
Bohumila Hrazdírová, OJT

DIVADELNÍ DÍLNA V BOLERADICÍCH 

JARNÍ SLAVNOST NA BOROVINCE 
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DIVADLO A MY

O CENU ORLA TELNICE

Návštěvou divadelního představe-
ní Cikánský baron, které jsme shléd-
li 30. května v  podání Divadelního 
spolku bratří Mrštíků, skončilo pro 
naše telnické (i sokolnické) „účast-
níky zájezdu“  letošní jarní předplat-
né v divadle v Boleradicích. V prosto-
rách tohoto malého, ale pravého di-
vadla jsme mohli vidět divadelní hry 
veselé i  smutné, hry jako Manželské 

Poslední květnová neděle byla v or-
lovně v Telnici ve znamení tance. I když 
venku nebylo příjemné počasí, v  sále 
to vypadalo jako v  Jižní Americe. Oh-
nivé argentinské tango, brazilská sam-
ba, kubánská chacha a  k tomu dal-
ší standardní a  latinskoamerické tan-
ce zde předváděli vynikající taneční-
ci – od těch nejmenších až po dospělé. 
Od rána se tu vystřídaly kategorie dětí, 
juniorů a dospělých. Z hlediska výkon-
nosti zde byli k vidění začínající taneč-
níci s kategorií D, ale také pokročilejší 
a vyspělejší s kategoriemi C a B. Všichni 
povzbuzováni svými rodiči, kamarády 
i  klubovými kolegy poskytovali divá-
kům opravdu krásné estetické zážitky.

Celé soutěže se zúčastnil velký po-
čet soutěžících. Pořadatelé se neleh-
kého úkolu – organizace této soutě-
že zhostili na výbornou, bez časových 
prostojů a jako na běžícím pásu násle-
dovala jedna kategorie za druhou. Ví-
tězové si odnášeli ceny, poražení hez-
ké zážitky. Taneční páry Tanečního 
klubu Orel Telnice se umístili na před-
ních pozicích téměř každé kategorie. 
Doufejme, že v  tomto trendu budou 
tanečníci pokračovat i nadále.

vraždění, Ze života hmyzu, O myších 
a  lidech, Ryba ve čtyřech a  nakonec 
jsme si mohli zvesela  zazpívat i s ci-
kánským baronem. Věřím, že se všem 
předplatitelům letošní divadlo líbilo 
a  že se nenechali odradit ani tím, že 
jsme pro ně na náhradní představe-
ní tak nějak zapomněli zajistit auto-
bus. Za to se velice omlouvám všem 
a zároveň děkuji těm, kteří zajistili ná-

hradní dopravu svými vlastními do-
pravními prostředky. Asi nám bylo 
odpuštěno, protože už teď se hlásí 
příznivci divadla na příští rok. Kultur-
ní komise počítá s  tím, že tuto mož-
nost v  příštím roce opět nabídne. 
Děkuji Vám za Váš zájem a  těším se 
s Vámi na příští rok. 

Bohumila Hrazdírová, 
předsedkyně kulturní komise obce 

RYBÁŘSKÉ ZÁVODY
Dne 23. května se uskutečnily rybář-

ské závody na telnickém rybníce, kte-
rých se zúčastnilo 14 dětí do 15 roků, 
37 dětí starších 15 let a dospělí. Závo-
dy byly posuzovány podle věku, rozdě-
leny do dvou kategorií. Soutěžící přišli 
podpořit jejich příbuzní a mnoho spo-
luobčanů. Přijeli i z okolních vesnic jako 
je Měnín, Otmarov, Moravany a  další. 
Mnoho vyznavačů Petrova cechu si od-
neslo svoje úlovky ke své spokojenosti.

S pozdravem Petrův zdar
 Jan Doležal

NEJLEPŠÍ VÝSLEDKY PÁRŮ TANEČNÍHO KLUBU OREL TELNICE:

Jun-I-D-LAT
3. místo Wojtek Lukáš & Valová Markéta TK Orel Telnice

Jun-I-C-LAT
1. místo Kotas Michal & Fischerová Eliška TK Orel Telnice
2. místo Pospíšil Jaroslav & Mrkosová Michaela TK Orel Telnice

Jun-II-C-STT
1. místo Kotas Michal & Fischerová Eliška TK Orel Telnice
2.místo Liška Petr & Smutná Eliška TK Orel Telnice

Jun-II-C-LAT
2. místo Kotas Michal & Fischerová Eliška TK Orel Telnice
3. místo Pospíšil Jaroslav & Mrkosová Michaela TK Orel Telnice

Dospělí-D-STT
1. místo Mazal Ctibor & Zemanová Monika TK Orel Telnice

Dospělí-D-LAT
1. místo Mazal Ctibor & Zemanová Monika TK Orel Telnice 
2. místo Petr Jiří & Husslíková Petra TK Orel Telnice
3. místo Košťál Stanislav & Drápalová Klára  TK Orel Telnice

Dospělí-C-LAT
3. místo Kadaňka Lukáš & Fischerová Barbora TK Orel Telnice

Dospělí-B-STT
1. místo Báča Jan & Báčová Barbora TK Orel Telnice
2.místo Zemlyakov Oleg & Riederová Iva TK Orel Telnice

Dospělí-B-LAT
1. místo Vávra Marek & Večerková Tereza TK Orel Telnice
3. místo Pešán Jan & Brindzáková Mária TK Orel Telnice
 Eva Hrazdírová, OJT
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REKREAČNÍ CVIČENÍ PRO ŽENY

VE ZNAMENÍ VÝROČÍ SOKOLA 

Již druhým rokem se schází pravi-
delně každou středu v  18.00 hodin 
v  telnické orlovně starší ženy na re-
kreační a zdravotní cvičení pod vede-
ním paní Drahomíry Mrkvicové. Toto 
cvičení se nevyčerpává jen pohy-
bem v tělocvičně. Cvičenky rády v jar-
ních měsících pořádají výlety  na ko-
lech i pěšky po okolí. Náš první jarní 
pochod se uskutečnil v dubna k sym-
bolickému přivítání jara v  Marián-
ském údolí v  Brně-Líšni. Procházkou 
kolem Eldoráda a  tří líšeňských ryb-
níků jsme dorazily na Muchovu bou-
du a po menším odpočinku a občer-
stvení jsme se vrátily zpět. Na další vý-
let jsme se vydaly na kolech po cyk-
lostezce k  soutoku Svratky a  Svitavy 
u Modřic, odkud jsme pokračovaly až 
do Rajhradu.

Že je o  turistiku čím dál větší zá-
jem svědčí fakt, že na další výšlap se 
k nám přidali také naši manželé. Ten-
to výlet směřoval do Bílovic nad Svi-

Tato fotografi e je z 3. června, posled-
ního středečního zdravotního cvičení 
žen, ve kterém jsme se před prázdni-
nami rozloučily. Bude tomu již dva-
cet let, kdy tato cvičení zavedla sest-
ra MUDr. Jarmila Matějková, telnická 
rodačka, které tímto děkujeme, přeje-
me hodně a hodně zdraví a  také bla-
hopřejeme k jejím narozeninám. V je-
jích šlépějích pokračujeme a  vedou 
nás sestry Jana Kocmundová a Miluš-
ka Roublíková, kterým také patří dík. 
V červnu plánujeme setkání se cvičen-
kami, které již ze zdravotních důvo-
dů mezi nás nechodí. Pobesedujeme, 
zavzpomínáme a popřejeme si dobré 
vykročení do nastávající další stovky 
trvání Sokola v Telnici. Přejeme všem 
dětem, členům a  příznivcům pěkné 
letní dny plné sluníčka a pohody a po 
prázdninách Nazdar. Jste všichni mezi 
námi vítáni.

  Eva Kořalníková

tavou, do nádherného Těsnohlídkova 
údolí, kde se nachází myslivna lišky 
Bystroušky a  pomník vynálezce tur-
bíny Ressla. Po prázdninách a dovole-
ných budeme v  naší činnosti pokra-
čovat.

Přeji všem cvičenkám i  jejich rodi-
nám pěknou dovolenou, příjemné let-
ní zážitky, pevné zdraví, vždyť pohyb 
a zdraví tvoří základ kvalitního a spo-
kojeného života.

Drahomíra Mrkvicová

JARNÍ POCHOD DO STARÉHO LESA
V  sobotu 25. dubna v  7.30 jsme 

se sešli na zastávce u  mateřské ško-
ly v počtu 15 dětí a 5 dospělých a po 
zběžné kontrole vhodné obuvi jsme 
se mohli vydat na dalekou cestu. Jak 

se již stalo tradicí, vyrazili jsme na 17. 
ročník pochodu do Starého lesa u Žat-
čan. Na sokolovně v  Žatčanech nám 
pořadatelé vyplnili startovní kartič-
ky a  už jsme byli v  sále místní soko-

lovny, kde byla připravena první dis-
ciplína – kuželky. Když jsme posráže-
li co se dalo, vyrazili jsme vstříc druhé 
disciplíně, a  to hodu šipkami na terč. 
Po veliké radosti z toho, že nám někte-
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rá šipka opravdu uvízla v terči, ba do-
konce i  v  jeho středu, jsme pokračo-
vali dál. V  nedalekém lesíku zvaném 
Flonky jsme v  pytli odskákali připra-

venou dráhu a  kousek opodál už na 
nás čekala soutěž zvaná Plná náruč. 
Úkolem bylo pojmout do své náru-
če co největší počet plastových lahví. 
Když si každý zkusil, jak velkou má ná-
ruč, pokračovali jsme dál po značené 
trase. Další disciplína byly Sedmimílo-
vé boty. Byly pro nás připraveny boty 
všech velikostí, kde si každý vybral pro 
sebe ty nejvhodnější a opravdu mílo-
vými skoky oběhl vyznačenou drá-
hu. Po splnění úkolu, už zase ve svých 
botách, jsme pokračovali v  cestě. Na 
dalším stanovišti byl hod granátem 
a  všem se podařilo několikrát zasáh-
nout cíl. Poslední soutěž před přícho-
dem na myslivnu ve Starém lese byla 
střelba. Střílelo se z pistole a ze vzdu-
chovky. Cílem byly zavěšené plechov-
ky. Protože foukal silný vítr, bylo velmi 

těžké se trefi t. O  to větší radost byla, 
když se střelec neminul. Na myslivně 
na nás čekal poslední úkol, a to sesta-
vit rozstříhaný obrázek na čas. Potom 
jsme odevzdali kartičky ke zpracová-
ní výsledků a šli jsme si opéct špekáč-
ky. Shlédli jsme vystoupení psovoda 
a ukázku žatčanských hasičů. Přijel se 
za námi podívat i oblíbený gepard Jo-
žin. Na závěr jsme vyslechli vyhodno-
cení soutěží a byli jsme mile překvape-
ni, že i zástupci naší výpravy se umís-
tili na předních místech. Na zpáteční 
cestě jsme se podívali, jak umí mode-
láři ze žatčanského kroužku Alka do-
vádět na obloze se svými vlastnoruč-
ně vyrobenými letadly. Byl to den plný 
příjemných zážitků a už se těšíme na 
příští, 18. ročník.

Šárka Oborná,  TJ Sokol Telnice

JAK NÁM TO LETOS PADALO?
Do sezóny 2008–2009 se do Kužel-

kářského Klubu Orel Telnice přihlásilo 
dalších šest hráčů, a tak nezbylo nic ji-
ného, než založit dvě družstva. KK Orel 
Telnice ,,A“ hrál po postupu v sezóně 
2007–2008 v  Jihomoravském kraj-
ském přeboru 1. třídy, skupina sever 
(JmKP1) a družstvo KK Orel Telnice ,,B“ 
v JmKP 2. třídy (JmKP2), skupina sever.

Cílem družstva KK Orel Telnice ,,A“ 
bylo udržet se ve skupině a  naše 

,,áčko“ svůj cíl také splnilo, i  když to 
nebylo vůbec jednoduché a  až po-
slední zápas s družstvem Komety Brno 
a vítězství na jeho kuželně dalo naše-
mu družstvu jistotu záchrany. Protože 
v JmKP2 sever je dvacet družstev, byla 
družstva po deseti rozdělena na skupi-
ny ,A“ a ,,B“. Naše béčko bylo zařazeno 
do skupiny ,,B“ a po skončení základní 
části byla družstva rozdělena po dvou 
z A skupiny a dva z B skupiny dle umís-

tění. Družstva, která obsadila ve skupi-
nách první dvě místa, hrála o  postup 
do JmKP1, ostatní o  umístění. Cílem 
družstva KK Orel Telnice ,,B“ bylo hrát 
v horní polovině tabulky. Naše záloha 
KK Orel  Telnice ,,B“ hrál sezónu 2008–
2009 poprvé a  nevyrovnanými výko-
ny obsadili nakonec sedmé místo v zá-
kladní části, a proto hráli v nadstavbo-
vé části jen o 13. až 16. místo a nako-
nec obsadilo čtrnáctou příčku.

Večer 30. dubna, kdy začíná Fili-
pojakubská noc, jsme v areálu míst-
ní sokolovny připravili tradiční pále-
ní čarodějnic. Čarodějnice a čarodě-
jové se slétli v 18.00 hodin. Po stvr-
zení účasti svým otiskem palce na 
docházkové listině, začali předvádět 
své čarodějnické umění. Jako prv-
ní předvedli ukázkový průlet kolem 
zeměkoule, a  potom nás vystraši-
li svým zaklínacím čarodějným škle-
bem. Všichni zvládli úkoly úspěš-
ně, a  tak obdrželi od Federace ča-
rodějnic Letecký průkaz pro čaro-
dějnice pro skupinu A – bezmoto-
rová košťata a skupinu B – motoro-
vá košťata, jejichž celková délka ne-
přesahuje 150 cm a počet míst k se-
zení nepřevyšuje 2. Mezitím už byla 
na hranici připravena jedna nepo-
slušná čarodějnice k  symbolickému 
upálení a  táborák mohl začít. Kaž-

ČARODĚJNIC
 PÁLENÍ 

dý, kdo si opekl špekáček si k němu 
mohl dát dračí krev nebo mleté čer-
vy. Dále pokračovala čarodějnic-
ká hostina vybranými pochoutka-
mi, jako je třeba sušené ucho, na-
sekaný prst či dračí bobky. Kdo měl 

přece jenom ještě na něco malé-
ho chuť, mohl si dát krysí mozečky. 
Všichni jsme si u táboráku pěkně po-
povídali, zazpívali a příjemně strávili 
večer.

Šárka Oborná
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Sezóna byla zakončena závěreč-
ným hodnocením na orlovně v Telni-
ci 7. května, kde mimo jiné byly stano-
veny cíle na sezónu 2009–2010. Cílem 
družstva hrajícím v JmKP1 je pohybo-
vat se v klidných vodách středu tabul-

ky a pro družstvo ,,B“ umístit se v zá-
kladní části do pátého místa.

Přípravu na příští sezónu jsme zahá-
jili hned v pondělí 11. května a máme 
naplánováno pětidenní soustředě-
ní na Borovince poslední týden v srp-

nu. Pokud by někdo měl chuť zapojit 
se do tohoto krásného sportu, bude 
vítán (na věku a pohlaví nezáleží). Tré-
nujeme vždy v pondělí od 17 hodin na 
orlovně.

Pavel Dvořák, trenér KK Orel Telnice

ČINNOST ODDÍLU HÁZENÉ TJ SOKOL TELNICE NA JAŘE 2009

Děti ve věku do deseti let (Přípravka) 
objíždějí i nadále každé dva týdny tur-
naje soutěže pořádané JMSH a  sbírají 
mezi 10 celky jižní Moravy přední umís-
tění. Trénují třikrát v týdnu, vždy v pon-
dělí, ve středu a v pátek od 17 do 18 ho-
din. Rádi mezi sebe přijmou i nové ka-
marády, kteří by se chtěli stát házenkáři.  

Minižáci nehrají pravidelnou soutěž, 
ale účastní se velkých turnajů po celé 
republice i  v  zahraničí. Nejvýznamněj-
ším podnikem, kterého se během le-
tošního jara zúčastnili byla Českoslo-
venská M.H.I.L., tedy série čtyř turnajů 
ve slovenské Stupavě a v Novém Vese-
lí. V konkurenci osmi týmů Česka a Slo-
venska se rozhodně neztráceli a celkově 
druhé místo je skvělým úspěchem. Dále 
pak přivezli třetí místo z turnaje v Karvi-
né a pohár za třetí místo ze silně obsaze-
ného turnaje Winter Cup v Zubří.    

Mladší žáci zahájili jarní část sezo-
ny přípravnými turnaji Zimního pohá-
ru, z nichž vyšli jako druzí za vítěznými 
Ivančicemi. V  ofi ciální soutěži – Divizi 
žáků – si vedou solidně a drží se na tře-
tím místě tabulky. O velikonočních svát-
cích se zúčastnili jednoho z  největších 
turnajů v Evropě – Prague Handball Cup 

2009. Během deseti zápasů ve čtyřech 
dnech si připsali pět vítězství nad Zub-
řím, Duklou Praha III, Přerovem, Dolní 
Cerekví a Jabloncem nad Nisou. Celko-
vým 25. místem z  56 účastníků byli ve 
své kategorii nejlepším týmem z  Jiho-
moravského kraje na turnaji.

Starší žáci – od podzimu 2009 zamýšlí-
me vytvořit ve spolupráci se TJ Sokolem 
Sokolnice družstvo starších žáků. 

Dorost – v  současné době tuto vě-
kovou kategorii z důvodu zatím nízké-
ho počtu hráčů nemáme obsazenou. 
Chlapci, kteří jsou věkem dorostenci, 
hostují v celku Házená Legata Hustope-
če ve II. lize. Do budoucna samozřejmě 
chceme v Telnici i tuto kategorii. 

Muži byli po nevydařené podzimní 
části soutěže posíleni o brankáře Tibo-
ra Feketeho z Hustopečí a spojku Jana 
Kupu z  Nového Veselí. Do odvet jsme 
vstoupili vítězstvím nad D. Cerekví, 
v  dalším průběhu jsme podlehli doma 
Zubří, prohráli v  Bohunicích, v  Husto-
pečích porazili Velké Meziříčí, nestači-
li jsme na Nové Veselí, podařilo se nám 
zvítězit v Ivančicích, o gól jsme prohrá-
li doma s Juliánovem a prohru si zapsali 
ve Zlíně. V dalším kole jsme přehráli Ma-

loměřice, uspěli jsme v Tišnově a doma 
porazili Kuřim. K  pouhým dvěma bo-
dům z podzimu jsme si připsali dvanáct 
jarních, a  to stačilo na desátou příčku 
v druholigové tabulce. V současné době 
se rozmýšlíme, jakou soutěž zvolit pro 
nadcházející sezonu – hrát znovu II. ligu, 
tedy halovou soutěž bez domácího pro-
středí, ale s vyšší sportovní úrovní, nebo 
Jihomoravskou ligu, soutěž podstatně 
nižší kvality, zato v Telnici. 

V  sobotu 5. září 2009 uspořádáme 
v rámci oslav trvání 100 let Sokola v Tel-
nici Den házené. Návštěvníci při něm 
budou moci zhlédnout v  akci všechna 
družstva od přípravky po muže. V rám-
ci tohoto házenkářského programu se 
uskuteční v  klubovně TJ Sokol výstava 
trofejí a fotografi í. Na závěr celodenního 
sportovní klání bude i  společenský ve-
čer s živou hudbou v restauraci u hřiště. 

Družstvo mužů provedlo 23. května 
2009 v  obci sběr železného odpadu, při 
němž bylo vybráno přes 15 tun šrotu. Dě-
kujeme všem, kteří nám odpad věnova-
li, výtěžek, který byl bohužel nepříznivě 
ovlivněn nízkou výkupní cenou, použijeme 
výhradně pro fi nancování našeho sportu. 

 Výbor oddílu házené TJ Sokol Telnice
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DESET LET TANEČNÍHO KLUBU OREL TELNICE
V letošním roce je tomu již deset let 

od okamžiku, kdy poskytla telnická 
jednota Orla zázemí a tréninkové pro-
story sálu orlovny v Telnici skupině na-
dějných tanečníků. Vznikl tak Taneční 
klub Orel Telnice. Pojďme si společně 
projít těch deset let, kdy jsme se Orla 
a Telnici snažili zviditelnit na taneční 

V prvním roce, kdy se taneční páry 
účastnily mistrovství republiky pod 
hlavičkou Orla, přicházejí úspěchy 
z říše snů. Získáváme pět titulů Mistra 
ČR, jednu stříbrnou a  dvě bronzové 
medaile. Všechny úspěchy jsou díky 
vynikajícím výkonům ve standardních 
tancích, v „latině“ je stále co dohánět. 

standardních tancích, která společně 
s fi nálovým umístěním druhého naše-
ho týmu znamená jednoznačnou do-
minanci TK Orel Telnice ve standard-
ních tancích v rámci České republiky.

Pravděpodobně v životě každé vět-
ší a  úspěšné organizace se vyskyt-
ne okamžik, kdy členové vedení mají 
rozdílné názory jakým směrem by se 
měla organizace ubírat. Tato situace 
nastala i  v  našem klubu a  vzhledem 
k tomu, že se názory nepodařilo sjed-
notit, výsledkem byl odchod někte-
rých tanečních párů. Byly to zejmé-
na páry na sklonku své taneční karié-
ry a většina z nich v následující sezóně 
končí s  aktivní soutěžní činností. Rok 
2002 tak pro nás byl novým začátkem, 
hledáním nových trenérů, stanovová-
ním nových cílů, dalo by se říci první 
taneční generační obměnou.

Rok 2004 proběhl ve znamení sna-
hy co nejvíce se s novými páry přiblí-
žit dřívějším úspěchům, ovšem vycho-
vat špičkové páry není možné přes 
noc. Přesto na mistrovských soutěžích 
získáváme tři fi nálová umístění. S no-
vými trenéry nastala jedna významná 
změna: již nejsme klub orientovaný 
především na standardní tance, naše 
páry se začínají více a více prosazovat 
i  v  latinsko-amerických tancích. Pilně 
se trénuje i v dětských, a s postupem 
času i juniorských skupinách, zejména 
v Telnici, Moutnicích a Jiříkovicích.

Určitý odklon od standardních tan-
ců k  latinsko-americkým se projevu-
je v roce 2005, kdy získáváme titul vi-
cemistra ČR družstev. Znamená to ná-
vrat na stupně vítězů, mimo tento 
skvělý kolektivní výsledek získáváme 
stříbro a  bronz v  individuálních dis-
ciplínách. Telnická dětsko-juniorská 
skupina společenského tance se pře-
souvá do Brna. Tento krok se bohužel 
neukazuje být příliš šťastný a skupina 
se rozpadá. V Telnici a okolí pokraču-
jí skupiny věnující se stylu street dan-
ce, stále ovšem s  myšlenkou postu-
pem času vyměnit moderní tancová-
ní za společenské.

V dalším roce přicházejí další vý-
znamné události v  historii tanečního 
klubu. Rok 2006 nezačal vůbec špat-
ně: dvě bronzová místa podpořená 
dalším fi nálovým umístěním splni-
la naše očekávání. Ovšem během jar-
ních měsíců mnoho našich tanečníků 

mapě České republiky a  později i  na 
mapě světa.

Počátky tanečního klubu se troš-
ku nesou v  duchu hesla všechno zlé 
je pro něco dobré. Osobní problémy 
majitelů jedné brněnské taneční ško-
ly vyústily v potřebu tanečníků hledat 
jiné útočiště pro svoje tréninky; nalez-
li je právě v Telnici. Problémy na straně 
jedné daly vzniknout jednomu z  nej-
lepších a nejúspěšnějších klubů v Čes-
ké republice v  posledních deseti le-
tech na straně druhé. Většina taneční-
ků pocházela z Brna, přesto se tréno-
valo zejména v  telnické orlovně, kte-
rá nabízí dokonalé tréninkové zázemí. 
A jelikož tanečníci měli ze svého pře-
dešlého působení na co navazovat, 
hned přicházejí první úspěchy. 

Hlavní tréninkové aktivity se přesou-
vají na Biskupské gymnázium v Brně, 
přeci jen se tak ušetří spousta času při 
cestování. V Telnici a blízkém okolí se 
s tancem nekončí, zakládají se dětské 
skupiny a  o první taneční krůčky se 
snaží i ti nejmladší.

Rok 2001 představuje další z pomy-
slných vrcholů telnického tancování. 
Úspěšně se rozvíjí členská základna, 
kvalitní trenérské zázemí a  úspěchy 
klubu způsobují, že pod křídla Orla 
přicházejí stále noví tanečníci. Také na 
vrcholných mistrovských soutěžích se 
projevuje taneční kvalita, výsledkem 
je titul Mistra i vicemistra ČR v indivi-
duálních disciplínách a dvě další fi ná-
lová umístění. Naprostým vrcholem je 
obhajoba titulu Mistra ČR družstev ve 
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ukončilo aktivní sportovní dráhu a vý-
sledkem bylo, že letních soustředění 
se zúčastnily pouhé tři taneční páry. 
Dá se říci, že v  tomto okamžiku jsme 
část klubu věnující se společenskému 
tanci začali za pomoci nového vedení 
budovat znovu. Velkou pomocí bylo 
zřízení nového brněského sídla ta-
nečního klubu v Brně – nové orlovny 
na Mendlově náměstí. I na poli street 
dance skupin se děly změny – roztrou-
šené skupinky jsme spojili a poprvé je 
začali vnímat jako skupiny naplno se 
věnující jinému tanečnímu stylu, ne 
jako pohybovou přípravu pro taneč-
ní sport.

Rok 2007 byl ve znamení velikého 
úsilí o  posílení členské základny. Za-
hájili jsme spolupráci s brněnskou ta-
neční školou Dagmar, základními ško-
lami v Brně, Telnici, Moutnicích a So-
kolnicích. Vytvořili jsme aktivity pro 
předškolní děti – vše s  cílem obno-
vit členskou základnu pro společen-
ské tance. Zvýšená tréninková snaha 
street dance skupin hned přináší ovo-
ce: na celorepublikové soutěži pro 
amatérské skupiny získáváme první 
a druhé místo.

Veškeré úsilí se okamžitě projevuje. 
Taneční páry Orla jsou vidět ve všech 
věkových kategoriích i  výkonnost-
ních třídách po celé České republice. 
Na mistrovství České republiky získá-
váme bronzové medaile a dvě další fi -
nálová umístění. Je jasné, že s  Orlem 
je potřeba opět počítat. Neuvěřitelně 
rychlé znovuvybudování tanečního 
klubu je korunováno ziskem titulu Mi-
stra České republiky v plesových cho-
reografi ích hned při naší první účasti 
v  této soutěži. A  naprostý vrchol při-
chází v prosinci, kdy dva orelské páry 
odjíždí do australského Melbourne re-
prezentovat Českou republiku na Mi-
strovství světa v  latinsko-amerických 
tancích. Bez nadsázky lze v roce 2008 
říci, že českou taneční reprezentaci 
představují pouze páry Orla Telnice. 
Street dance skupiny potvrzují a  ješ-
tě vylepšují svoje postavení z  minu-
lého roku, dvěma prvními místy pro-
kazují, že na amatérské scéně v ČR ne-
mají konkurenci. Je čas opět zvýšit tré-
ninkové úsilí a snažit se prosadit mezi 
těmi nejlepšími.

Bilancování roku 2009 nás tepr-
vé čeká, ovšem první polovina roku 

byla svým způsobem nejúspěšnější 
v celé historii klubu. V současné době 
nám chybí jedinečná osobnost, která 
se dokáže postavit na stupeň nejvyš-
ší, ovšem ve všech věkových katergo-
riích a  výkonnostních třídách máme 
velmi početné a  kvalitní zastoupení. 
Jsme druhým největším klubem v Čes-
ké republice, poprvé v historii jsme se 
dokázali zúčastnit mistrovství repub-
liky družstev v  juniorských a  mládež-
nických kategoriích. Daří se i  na běž-
ných soutěžích, stává se, že z  celého 
startovního pole do závěrečného fi ná-
le postoupí pouze orelské páry.

Teď už víme, že za deset let své exis-
tence klub prošel mnoha změnami, 
byla období, kdy se dařilo více, jin-
dy méně, někdy jsme se na parke-
tě potkávali zřídka, jindy byl zaplně-
ný k prasknutí. Jedna věc se nikdy ne-
změnila – ohromná podpora tance ze 
strany vedení Orla a Orla jednoty Tel-
nice. Jménem všech členů tanečního 
klubu Orla Telnice, bývalých, součas-
ných i  budoucích, vyjadřuji obrovské 
poděkování všem, kdo se na vytváření 
vynikajících tréninkových podmínek 
podíleli.  Jiří Továrek
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ANKETA
Vážení občané, 
zastupitelstvo obce Telnice má zájem 

na zvyšování kvality služeb poskytova-
ných v  naší obci. V  této souvislosti by-

chom vás rádi požádali o vyplnění ano-
nymního anketního lístku, který se týká 
využívání služeb praktických lékařů pro 
dospělé v  Telnici a  okolí. Anketní lístek 

prosím vystřihněte a vhoďte do schrán-
ky ve vstupních dveřích obecního úřadu. 

Děkujeme za spolupráci.
Ladislav Šustr, starosta

Zakřížkujte u každého bodu jen jednu variantu:
1. Věk: 

  18–29

  30–49

  50–64

  65 a více
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 Oslavu 65. výročí dechové kapely Jana Přerovského připomíná článek na straně 6



Nová kniha 
o Telnici bude 

představena 
na hody, 

v sobotu večer 
při posezení 

u cimbálu 
na Masarykově 

náměstí


